
CONSILIUL LOCAL CETARIU 

JUDEȚUL  BIHOR 

 

PROCESUL VERBAL 

ÎNCHEIAT AZI  23.06.2020 

 

 

   Sunt prezenţi la sediul Primăriei Cetariu 10 consilieri locali , d-l  Albirt Bela, d-l Biro Ferenc 

Sandor, d-na Dull Melinda, d-l  Drugaș Marius, d-na Gombos Brigitta  , d-l Homonai Alexandru , d-l Nagy 

Sandor ,d-l Meszaros  Zoltan ,d-l  Simko Lajos , d-na Szabo Kinga și  consilier-Viceprimar d-l Nagy Istvan 

Robert, Primarul d-l Bonisz Alexandru şi Secretarul general al comunei Cetariu d-na Sabău Mercedes 

 

Preşedintele  de şedinţă d-na  Gombos Brigitta  citeste ordinea de zi , după  cum urmează: 

 

1. Proiect de hotărăre privind aprobarea contului de închidere a exercițiului bugetar pe anul 2019 

 

2. Proiect de hotărăre privind  aprobarea rectificării bugetului pe anul 2020 

 

3. Proiect de hotărăre privind  aprobarea caracteristicilor recipienților care se vor utiliza la colectarea 

separată a deșeurilor de pe raza comunei Cetariu, județul Bihor 

 

4.    Proiect de hotărăre privind aprobrea executării lucrării “ Decolmatarea cursului de apă  -   Lacul 

vițeilor în  localitatea Tăutelec , jud.Bihor” 
 

5. Diverse   

 Cerere SC Marleco SRL 

 Pct.I.8 din decizia 44/2019 privind clarificarea situației juridice a magazinului din Șușturogiu 

 

d-na Sabău Mercedes – secretar general  

 

Ordinea de zi este aprobată în unanimitate pentru. 

 

 

HOTĂRÂRI 

 

d-na Sabău Mercedes – secretar Cetariu  

Doamnelor şi domnilor consilieri, stimaţi invitaţi, vă rog să-mi permiteţi să vă anunţ că pentru astăzi   

23.06.2020 a fost convocată şedinţa ordinară al Consiliului Local al comunei Cetariu , prin Dispoziția Primarului 

nr.31/2020.  

La data de 17.06.2020 a fost trimisă consilierilor locali atât prin e-mail cât și în  format letric - celor care 

au solicitat Biro Ferenc Sandor , Dull Melinda și Meszaros Zoltan - întreg materialul , invitația de ședință ,  

precum și formularul cu rezultatul votului . 

Pentru informarea cetățenilor toate materialele de ședință au fost postate pe adresa 

www.cetariu.ro/moniturul oficial local/alte documente/proiecte de hotărâri. 

Din totalul de 11 de consilieri locali aleşi în funcţie, sunt prezenţi astăzi 11consilieri.  

În condiţiile acestea şedinţa noastră este legal constituită se pot adopta hotărâri cu majoritate calificată de  

7 voturi.   

http://www.cetariu.ro/moniturul


Rezultatul votului pentru aprobarea  Procesului verbal al şedinţei anterioare din data de  

21.05.2020. 

 

Pentru?  9   Nagy Istvan Robert  Împotrivă? 0            Abţineri? 2 Biro Ferenc Sandor                         

Homonai Alexandru             Dull Melinda 

           Drugaș Marius 

          Gombos Brigitta   

           Simko Lajos  

     Albirt Bela 

     Nagy Sandor 

     Szabo Kinga 

     Meszaros Zoltan 

 

 d-na Potor Eva – consilier contabil  

Prezintă un raport detailat de specialitate privind necesitatea aprobării contului de închidere a exercițiului 

bugetar pe anul 2019 

 

d-na Gombos Brigitta- consilier local 

Dacă are cineva nelămuriri în legătură cu Proiectul de hotărăre  privind aprobarea contului de închidere a 

exercițiului bugetar pe anul 2019? Dacă nu vă rog să votați 

 
Pentru? 11    Nagy Istvan Robert  Împotrivă? 0            Abţineri? 0 

Homonai Alexandru 

           Drugaș Marius 

          Gombos Brigitta   

          Biro Ferenc Sandor                         

           Simko Lajos  

     Albirt Bela 

     Nagy Sandor 

     Dull Melinda 

     Szabo Kinga 

     Meszaros Zoltan 

 

d-na Potor Eva – consilier contabil  

Prezintă un raport detailat de specialitate privind necesitatea aprobării rectificării  bugetului local . 

 

 d-l Homonai Alexandru- consilier local 

Unde asfaltăm ? Pe care stradă ? 

 

d-l Bonisz Alexandru-primar 

Având în vedere că cele mai multe recalmații vin de pe strada Böcör din Cetariu, acolo vom asfalta.Vom 

organiza licitație, banii ajung pentru cca 500 metri de asfalt. Acum există sesiune de finanțare proiecte pe 

asfaltare străzi dar trebuie să fie trecut în număr cadastral, să existe studiu de fezabilitate etc.  

 

d-na Gombos Brigitta- consilier local 

Dacă are cineva nelămuriri în legătură cu Proiectul de hotărăre  privind aprobarea rectificării bugetului ? Dacă nu 

vă rog să votați 

 
Pentru? 11    Nagy Istvan Robert  Împotrivă? 0            Abţineri? 0 

Homonai Alexandru 

           Drugaș Marius 

          Gombos Brigitta   

          Biro Ferenc Sandor                         

           Simko Lajos  



     Albirt Bela 

     Nagy Sandor 

     Dull Melinda 

     Szabo Kinga 

          Meszaros Zoltan 

 

D-na Dull Melinda-consilier local 

Când va colecta deșeurile SC Rer vest SA? 

 

d-l Bonisz Alexandru-primar 

Începând cu 15.august. Taxa e 7 lei/persoană și are dreptul să majoreze taxele de 2 ori/an. 

  

d-l Biro Ferenc Sandor-consilier local 

Pășunea iarăși va fi plin de gunoi. 

 

d-l Nagy Istvan Robert-viceprimar 

Garda ne-a obligat să punem pubelele albastre înapoi. Solicită coordinate GPS. 

 

d-na Gombos Brigitta- consilier local 

Dacă are cineva nelămuriri în legătură cu Proiectul de hotărăre  privind  aprobarea caracteristicilor recipienților 

care se vor utiliza la colectarea separată a deșeurilor de pe raza comunei Cetariu, județul Bihor?  Dacă nu vă rog 

să votați 

 

 

Pentru? 11    Nagy Istvan Robert  Împotrivă? 0            Abţineri? 0 

Homonai Alexandru 

           Drugaș Marius 

          Gombos Brigitta   

          Biro Ferenc Sandor                         

           Simko Lajos  

     Albirt Bela 

     Nagy Sandor 

     Dull Melinda 

     Szabo Kinga 

     Meszaros Zoltan 

 

d-l Bonisz Alexandru-primar 

Prestatorul ne-a promis cca 100 metri/zi 

 

D-na Dull Melinda-consilier local 

Cine va verifica? 

 

d-l Bonisz Alexandru-primar 

N-ai cum să verifici. Dacă prinde o rădăcină lucrează toată ziua acolo, dar și consumul e mare. Au și un 

tocător care până la 10 cm poate tăia lemnele. 

 

d-l Drugaș Marius - consilier local 

În Șușturogu în 10 zile au curățat 1,5 km. 

 

D-na Dull Melinda-consilier local 

D-na contabilă câți bani avem ? 

 

d-na Potor Eva – consilier contabil  

Pentru anul 2020 a fost cuprins în buget 35.000 lei, din care mai avem 27.000 lei 



 

d-l Nagy Istvan Robert-viceprimar 

Nu putem cheltui toți banii acum. Și dacă va veni o iarnă grea? Cine știe când și câți bani vom mai primi 

sau colecta din taxe și impozite? Propun să cofinanțăm lucrarea cu 2000 litri de combustibil. 

 

d-l Homonai Alexandru- consilier local 

Când vor începe lucrările ? 

 

d-l Bonisz Alexandru-primar 

Vor face o planificare și probabil în septembrie. 

 

d-na Gombos Brigitta- consilier local 

Dacă are cineva nelămuriri în legătură cu Proiect de hotărăre privind aprobrea executării lucrării “ Decolmatarea 

cursului de apă -  Lacul vițeilor în  localitatea Tăutelec , jud.Bihor” prin cofinanțare cu 2000 litri de combustibil? 

Dacă nu vă rog să votați 

 
Pentru? 11    Nagy Istvan Robert  Împotrivă? 0            Abţineri? 0 

Homonai Alexandru 

           Drugaș Marius 

          Gombos Brigitta   

          Biro Ferenc Sandor                         

           Simko Lajos  

     Albirt Bela 

     Nagy Sandor 

     Dull Melinda 

     Szabo Kinga 

     Meszaros Zoltan 

 

Diverse   

 Cerere SC Marleco SRL 

d-l Biro Ferenc Sandor-consilier local 

De 8 ani există acea construcție și nimeni nu face nimic. Ne vom trezi că vom rămâne și fără pășunea aia 

de 3 ha. 

Cine știe ce fel de legi vor apărea? Se respinge cererea . 

Așa știu că nu mai are animale de un an. De ce nu desfaceți contractul ? 

 

d-na Sabău Mercedes – secretar general  

Potrivit legislației actuale pe pășune nu se  pot emite autorizații de construire. 

 Pe de altă parte d-l consilier țineți minte că în cursul anilor trecuți Consiliul local a avut numeroase 

discuții cu  d-l Moșincat Sergiu-Codrin și tatăl lui despre această construcție. Le-am spus de fiecare data că nu 

suntem de accord să construiască pe pășune. Le-am somat , am făcut sesizare la Architect șef. 

Așa amintesc că chiar DVS ați sesizat toate organele competenta în acest caz și ce s-a întâmplat? 

Trebuie angajat un avocat și după obținerea sentinței definitive se poate demola construcția nelegală. 

 

 Pct.I.8 din decizia 44/2019 privind clarificarea situației juridice a magazinului din Șușturogiu 

d-na Sabău Mercedes – secretar general  

Trebuie să clarificăm nişte aspecte în legătură cu magazinul din Şuşturogiu.   

Curtea de conturi ne-a dat termen până la 25.09.2020 să clarificăm situația juridică  a unor bunuri din 

domeniul public al comunei Cetariu. Unul din aceste bunuri este magazinul din Şuşturogiu. Sunteţi  aici şi putem 

lămuri situaţia şi în faţa consilierilor şi în faţa cetăţenilor. 

Puteţi să ne comunicaţi în baza cărui temei legal închiriaţi DVS un imobil din domeniul public al 

comunei Cetariu contra cost? 

 



 

D-na Dull Melinda-consilier local 

Ştiţi foarte bine că eu am drept de folosinţă pe durata existenţei construcţiei fără termen şi fără plată , şi închiriez 

în baza acestui drept.  

 

d-na Sabău Mercedes – secretar general  

Aveţi drept de folosinţă şi atât , nu aveţi drept de a închiria  un imobil din domeniul public al Comunei Cetariu. 

 

d-na Gombos Brigitta- consilier local 

Nu aveţi dreptul să subânchiriaţi, nu că DVS primiţi gratuit şi obţineţi un folos din ea 

D-l Doctor închiriază de la consiliu local dispensarul , contra cost dar nu are voie să subînchirieze. 

 

D-l Simko Lajos - consilier local 

Nici vorbă,  nu aveți acest drept. 

 

d-na Sabău Mercedes – secretar general  

D-na consilier în anii 1970 Statul a dat asemenea gratuităţi . aveţi dreptul de folosinţă -  SCC 

Consumcoop Cetariu , dar nu aveţi nici un drept de a dispune. Cu atât mai mult nu puteţi folosi ceva gratuit de la 

Stat , ca pe urmă să obţineţi un venit din ea. 

Anul trecut mi se pare, d-l Preot din Şişterea a vrut să aducă nişte voluntari străini ca să zugrăvească 

căminul cultural din Şişterea. Aţi participat la şedinţă ştiţi că sunt nevoi, iar DVS închiriaţi din 2015 magazinul 

din Şuşturogiu şi obţineţi venit. Din banii încasați de DVS am putea reabilita de ex Căminul cultural din Șișterea  

 

D-na Dull Melinda-consilier local 

Da e un venit foarte mare 

 

d-na Sabău Mercedes – secretar general  

Pe contract scrie 82 Euro+TVA. 

 

D-na Dull Melinda-consilier local 

Nu e închiriere 

 

d-na Sabău Mercedes – secretar general  

Aşa scrie pe contract.  

 

D-na Dull Melinda-consilier local 

Şi ce doriţi acuma ce să fac? Nu aveți dreptul să faceți public contractual meu! 

 

d-na Sabău Mercedes – secretar general 

Eu nu doresc nimic. Cum să nu comunic această situație cu consilierii locali? 

 

D-na Dull Melinda-consilier local 

Dacă mă inervaţi vă rezolv. Veţi da socoteală despre pădurea DVS din Şuşturogiu. 

 

d-na Sabău Mercedes – secretar general 

Eu nu am pădure nici în Şuşturogiu, nici în Şişterea şi niciunde. 

Pe de altă parte când chiriaşa DVS a aflat că imobilul este în domeniul public al comunei a cerut să 

facem reparaţii capitale pe clădire că acolo sunt mari probleme. Am întrebat-o că de ce cere de la Primărie 

să facă reparaţii capitale , dacă chiria plăteşte la SCC Consumcoop Cetariu, conform contractului , încă din 

septembrie 2015?  

5 ani cu 12 luni =60 luni x (82 Euro= 12 Euro)= 6000 Euro  

din care 4920 Euro contravaloare  chirie + 1080 Euro TVA.  

De ce nu cere de la SCC Consumcoop Cetariu? Mi-a comunicat că a cerut dar nu s-a întâmplat nimic. 



Consider Şuşturogiu unul din cele mai frumoase localităţi şi cred că şi cetăţenii de acolo au dreptul  

să aibă un magazin normal. 

  Aici mi-a spus pe hol țineți minte d-na consilier? Așa a fost? 

 

D-na Dull Melinda-consilier local 

Nu nu a fost așa. Ați început când a fost aici Curtea de conturi și vi s-a spus clar că SCC Consumcoop 

Cetariu nu e a Primăriei. Așa mi-a spus și avocata mea. Știți cine e Ivan Rica ? 

 

d-na Sabău Mercedes – secretar general 

Nu o cunosc  

 

D-na Dull Melinda-consilier local 

E președinta Curții de conturi din Oradea și mi-a spus că magazinul din Șușturogiu  nu e a Primăriei. 

 

d-na Sabău Mercedes – secretar general 

În acest moment în cartea funciară figurează în domeniul public al comunei Cetariu . 

Dacă considerați că sunteți proprietarul magazinului din Șușturogiu de ce nu ne dați în judecată și 

demonstrați acolo dreptatea DVS? 

Din 2006 tot cereți adeverință că e al SCC Consumcoop Cetariu, dar nu reușiți să dovediți. 

Dacă considerați că e în proprietatea  SCC Consumcoop Cetariu de ce nu ați demonstrat în mai 

2018 când am trecut imobilul  în număr cadastral prin hotărâre de consiliu?  

 

d-l Homonai Alexandru- consilier local 

Puteți să-mi spuneți ce s-a întâmplat cu Consumcoopul din Tăutelec? 

 

D-na   Gombos Brigitta – preşedintele de şedinţă 

 Sunt  alte intervenţii? Dacă nu, declar închise lucrările şedinţei de astăzi. Vă mulţumesc pentru prezenţă. 

 

 

  PREŞEDINTELE DE ŞEDINŢĂ 

   GOMBOS BRIGITTA 

               Secretar General 

               Jr. Sabău Mercedes  


